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Készült:  Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő – testülete  - 2024. 

szeptember 24-én megtartott – soros, nyílt üléséről. 

 

Az ülés helye: Mátraterenye  - Községháza nagyterme 

                          (Mátraterenye, Kossuth út 178.) 

 

Jelen vannak: Gecse László polgármester, Gyurcsák Tamás alpolgármester, Almádi 

István képviselő,  Kotroczó Zoltán képviselő, Telek Tamás képviselő 

  

Állandó meghívott: 

 

Urbányi Edina jegyző/jegyzőkönyvvezető 

Kertész Mónika gazdaságvezető 

Csikós Árpád MRNÖ elnöke 

 

 Jelen van:  1 fő érdeklődő állampolgár 

 

 Igazoltan távol: Serfőző Péter alpolgármester 

                             Koósné Czene Katalin Andrea képviselő, 

 

 

Gecse László polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a 

polgármester és 4 fő képviselő jelen van, a nyílt ülést megnyitja. Javasolja, hogy a 

„Településrendezési eszközök kidolgozásával kapcsolatos döntés” c. napirend kerüljön a 

napirendi pontok közé. Javaslatot tesz a nyílt ülés napirendjére, a kiküldött meghívótól eltérően 

az alábbiak szerint. 

 

Napirendi javaslat: 

 

1.) Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének 

módosítása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

 

2.) Mátraterenye Község Önkormányzatának 2024. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

3.) Mátraterenye Község Önkormányzat 2023. évi belső ellenőrzési jelentésével 

kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

 

4.) Települési önkormányzat véleménye általános iskolai körzetek megállapításához 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 



5.) Ingatlanügy 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

6.) Településrendezési eszközök kidolgozásával kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

7.) Egyéb időszerű feladatok 

 

A Képviselő-testület a módosított napirendi javaslatot 5 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadja. 
 

 

Napirendi pontok tárgyalása  

 

1.) Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének 

módosítása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

(Határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy a Közös Hivatal I. számú módosítására 

tavasszal került sor és a bérrendezés miatt volt rá szükség. A mostani II. módosítás a 

választásokra kapott pénzösszegek miatt szükséges, melyet a minimális dologi kiadások a 

választási szervek és a választási iroda bérköltségének kifizetése miatt indokolt. 

 

 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadja a 

határozati javaslatot és a következő döntést hozza: 
 

46/2024. (IX. 24.) számú határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mátraterenyei Közös 

Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének módosítását az alábbiak szerint elfogadja: 

1. 2024. évi költségvetési évben a Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal 

1.1. bevételi főösszege: 90.949.574 Ft 

melyből 

1.1.1. központi irányítószervei támogatás: 87.360.006 Ft 

1.1.2. előző évi pénzmaradvány: 413.863 Ft 

 

1.2. kiadási főösszege: 90.949.574 Ft 

melyből 

1.2.1. személyi juttatások: 76.099.564 Ft 

1.2.2. munkaadókat terhelő járulékok: 9.458.404 Ft 

1.2.3. dologi, és egyéb folyó kiadások: 5.391.606 Ft 



 

2. A képviselő-testület megbízza Mátraterenye Község Polgármesterét, hogy a Közös 

Hivatal költségvetésének módosítása Mátraterenye Község Önkormányzatának 2024. 

évi költségvetésébe való beépítéséről gondoskodjon. 

 

3. A képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a költségvetés módosítás végrehajtásáról 

gondoskodjon. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Urbányi Edina jegyző 

 

2.) Mátraterenye Község Önkormányzatának 2024. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Előterjesztés, rendelet tervezet, indokolás, hatásvizsgálat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az eredeti főösszeg 748.345.538 Ft volt, az I. 

módosítás során 751.877.538 Ft-ra módosult. A mostani II. módosítás főösszege 775.779.952 

Ft lett. Elmondja, hogy nagyon sok nem tervezett kiadás merült és merül fel szinte naponta, ami 

a költségvetésbe nem volt betervezve. Szükséges lenne a Hivatal és az IKSZT 

szennyvízelvezetését megoldani, mely közös csővezetéken van, ugyanakkor a Hivatalt is 

festeni kellene. Megkeresés érkezett az Önkormányzathoz, hogy a Nádújfaluban lévő keresztet 

is fel kellene újítani, a Gárdonyi úton lévő áteresz is javításra szorul, doktornő is jelezte, hogy 

az orvosi rendelőre is ráférne a festés, a Nádújfalusi és a Homokterenyei ravatalozót is fel 

kellene újítani és még sorolhatná. Az előbb felsoroltak, pedig mind a dologi kiadások összegét 

növeli. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy II. alkalommal kerül sor előirányzat 

módosításra. A főösszeg több, mint 23M forinttal emelkedett, melyben a bevételi oldalon a 

legjelentősebb tétel 10M forint bérkiegészítés fedezeteként kapott támogatás, mely az óvoda, 

bölcsőde tekintetében jelentkezett és teljes egészében átadásra kerül a MÖT részére. 5M forint 

pályázati pénz pedig az óvodai játszótér kialakítására kapott összeg. Kiadási oldalon a MÖT-

nek átadott összeg, a többi pedig sorok közötti átcsoportosítás. Amint Polgármester Úr is 

mondta sok a dologi kiadás, ezek mindig alul tervezésre kerülnek, mivel évek óta nem lehet a 

költségvetésbe hiányt tervezni. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy nagyon sok mindent meg kellene oldani, gyakran 

merülnek fel olyan dolgok, amik azonnali megoldást igényelnek. Még a tervezett 

adóbevételeink sem érkeztek meg hiánytalanul. Rekit is adtunk be. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy már kevés olyan közszolgáltató van, ahol 60 

napi tartozást tolerálnak, talán csak a vízszolgáltató az amelyik egy kissé elnézőbb és a REKI-

be be tudtuk tenni. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a mi költségvetésünk kötött, mert állami 

normatívából gazdálkodunk és a kapott összegeket, csak arra tudjuk elkölteni, amire kapjuk. 



 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy az önkormányzatunk kevesebb iparűzési 

adót kap, mint a szomszédos település és az adóbevételünkből tudjuk a kiadásainkat 

finanszírozni, ami szabadon felhasználható. Ugyanakkor szeretne rávilágítani arra, hogy 

minden kötelező feladat Mátraterenyéről van ellátva, ami a Közös Hivatalt vagy a Mátrai 

Önkormányzati Társulást illeti. 

 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadja a 

tervezetet és a következő rendeletet alkotja: 
 

Mátraterenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

8/2024. (IX. 25.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2024. évi költségvetésének módosításáról 

(A rendelet a 23/2012. (IV.25.) KIM rendelet szerint Nemzeti Jogszabálytár felületén a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatalhoz felterjesztve.) 

 

3.) Mátraterenye Község Önkormányzat 2023. évi belső ellenőrzési jelentésével 

kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

(Belső ellenőr ellenőrzési jelentése, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 

Urbányi Edina jegyző elmondja, hogy az előző testületi ülésen olyan határozat született, 

amiben nem lett elfogadva a belső ellenőr ellenőrzési jelentése. A most elkészített jelentés – 

egyeztetve lett a belső ellenőrrel és a pénzügyes kollégákkal – már tartalmazza azokat a 

Munkaügyi Központtól kapott támogatásokat, amelyeket  a képviselő-testület az előző 

jelentésből hiányolt. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy addig jó az önkormányzatnak, amíg a 

Szurdok Szolg. dolgozóinak a bérét a Munkaügyi Központ támogatja. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy már többször hangoztatta, hogy a Szurdok Szolg.-

ba kellene egy olyan ember, aki összefogja és koordinálja a munkát, illetve megrendeléseket 

szerez. Viszont azt is tudja, hogy minimálbérért nem jön senki dolgozni. Tavaly májustól 

indítottuk a Szurdok Szolg.-ot, az pozitívum, hogy a fenntartási idő után itt marad a csarnok, a 

berendezések, a kapott gépek. 3 évig kell az embereket foglalkoztatni és 3+2 évig a csarnokot, 

a gépeket meg kell tartani. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy 1 évig úgy működtettük a csarnokot, hogy 

nem lett volna kötelező, és ezt az évet már kimerítettük, ami a Munkaügyi Központtól kapott 

támogatást illeti. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy akik a csarnokba dolgoznak, azok mind a 

Munkaügyi Központ által támogatott emberek. 

 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal  - a határozati javaslatot elfogadva  - a következő döntést 

hozza: 



 

47/2024.(IX. 24.) számú határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Mátraterenye Község 

Önkormányzat 2023. évi belső ellenőrzési jelentését a határozat melléklete szerinti formában 

elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Urbányi Edina jegyző 

 

4.) Települési önkormányzat véleménye általános iskolai körzetek megállapításához 

Előterjesztő: Gecse László polgármester  

     (Előterjesztés, határozati javaslat, Tankerület táblázata, jegyzői adatszolgáltatás a 

jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 

 

Urbányi Edina jegyző elmondja, hogy jogszabály írja elő, hogy a felvételi körzetek 

megállapításához az illetékes tankerületi központ minden év október 15-ig szerezze be az 

illetékes önkormányzatok véleményét. Minden évben visszatérő napirendi pontról van szó. 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy nagyon szomorú, hogy pl. Mátranovákon 

közel 200 gyerek jár az iskolába és szinte túlzsúfolva vannak az osztályok. 

Gecse László polgármester elmondja, hogy Mátraterenyének sem jó, hogy szinte 30 gyerek 

lézeng ebben a szépen felújított iskolában. 

 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő 

döntést hozza: 

48/2024. (IX. 24.) számú határozat 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a nevelési-oktatási intézmények 

működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról szóló 20/2012.(VIII.31.) EMMI 

rendelet 24.§ (1) bekezdésében foglalt jogkörében egyetért a Salgótarjáni Tankerületi Központ 

által a TK/116/1113-1/2023. számon továbbított 2025/2026. tanévre vonatkozó általános iskolai 

körzetek tervezetével. 

Határidő: folyamatos és 2024. október 16. 

Felelős: Gecse László polgármester 

 



5.) Ingatlanügy 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

Gecse László polgármester elmondja, hogy Csikós Sándorné 3145 Mátraterenye, Napsugár út 

14. szám alatti lakos azzal a  kéréssel fordul az Önkormányzat Képviselő-testülete felé, hogy a 

mátraterenyei 294/7/C helyrajzi számú 1/1 tulajdoni részben, 294/7/F 1/1 tulajdoni részben, 

294/7 513/2050 tulajdoni részben Mátraterenye Község Önkormányzatának forgalomképes 

vagyonát képező ingatlanokat szeretné megvásárolni. Az ingatlan forgalmi értékét Kovács 

Tibor értékbecslő által kiadott értékbecslés alapján határoztuk meg, mely szerint az ingatlan 

forgalmi értéke 650.000,-Ft. Viszont azon bérlőknek akik huzamosabb ideje bérlik az ingatlant 

és vételi szándékukat jelzik, fél áron bocsátja a képviselő-testület a bérlő/vevő rendelkezésére. 

 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő döntést 

hozza: 

 

49/2024. (IX. 24.) számú határozat 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 1/1 részben tulajdonát képező 

Mátraterenye Napsugár út 14. szám alatti, Mátraterenye 294/7/C hrsz-ú, megközelítőleg 53 m2 

alapterületű lakóház funkciójú ingatlan 1/1 részét Csikós Sándorné bérlő kérelmére a bérlőnek 

eladja. A lakás főfunkciójú helyiségei: szoba; konyha-étkező, kamra, előtér, illetve a hozzá 

tartozó 1/1 részben tulajdonát képező Mátraterenye 294/7/F hrsz-ú, 8 m2 alapterületű 

gazdasági épület funkciójú ingatlan 1/1 részét és az 1025/2050 részben tulajdonát képező 

Mátraterenye 294/7 hrsz-ú 2050 m2 alapterületű kivett beépített terület 513/2050 részét. 

A 294/7/C ingatlan értékbecslés szerinti értéke: 500.000,- Ft 

A 294/7/F ingatlan értékbecslés szerinti értéke: 50.000,- Ft 

A 294/7 ingatlan értékbecslés szerinti értéke: 100.000,- Ft 

Az ingatlanok értékbecslés szerinti összértéke: 650.000,- Ft 

Az ingatlan eladási ára: 325.000,-Ft 

A vevő a vételárat 65 havi egyenlő részletben, - készpénz átutalási megbízáson - fizeti meg, az 

első részlet az adásvételi szerződés aláírásakor esedékes. Havi törlesztő részlet összege 65 

hónapon át 5.000 Ft, azaz ötezer forint, azaz ötezer forint; az utolsó törlesztő részlet összege 

5.000 Ft, azaz ötezer forint. 

Az ingatlan értékesítéséhez kapcsolódó adás-vétel lebonyolítást megbízás alapján Dr Szabó 

Rita Adrienn (3078 Bátonyterenye, Határ út 2.) ügyvéd végzi. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 



6.)  Településrendezési eszközök kidolgozásával kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy már 2017-től húzódik ez az ügy, akkor lett 

elindítva Mátraterenye településrendezési eszközeinek a felülvizsgálata, 2019-ben még 

falugyűlés is lett a témával kapcsolatban összehívva. 

 

Urbányi Edina jegyző elmondja, hogy igen, nagyon elhúzódott már ez az ügy, melyet több 

dolog is hátráltatott, mivel fokozatosan érkeztek lakossági és céges, illetve vállalkozói igények 

is a településrendezési eszközökkel kapcsolatosan, melyek befogadásra kerültek és el lettek 

küldve a felülvizsgálatot készítő cégnek. Majd a COVD járvány sem befolyásolta pozitív 

irányban az ügyet, illetve jogszabálymódosulások is történtek a témával kapcsolatosan. 

 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő 

döntést hozza: 

50/2024. (IX. 24.) számú határozat 

Mátraterenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete az új településrendezési eszközök 

kidolgozásával összefüggésben hozott 21/2017. (II.14.), 54/2017. (IV.6.), 62/2017. (V.23.)  Kt. 

határozatainak figyelembevételével az alábbiakról dönt:  

 

a) Mátraterenye Község új településrendezési eszközeinek készítését a 419/2021. (VII. 

15.) Korm. rendelet szerinti településtervként folytatja tovább, az ezen rendelet szerinti 

eljárásában. 

 

Mátraterenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen döntésével meghatalmazza a 

Polgármestert az új településrendezési eszközök kidolgozásával kapcsolatban a szükséges 

településrendezési eljárások és egyeztetések lefolytatásával, a településfejlesztési és 

településrendezési feladatok ellátásával, valamint az eljárás teljes szakasza alatt Mátraterenye 

Község Önkormányzat képviseletével. 

 

Határidő: Folyamatosan 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

7.) Egyéb időszerű feladatok 

7.1.) Idősek napja 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az idei rendezvénytervünkben is szerepel az 

idősek napja, kérdezi Gyurcsák Tamás alpolgármestertől, hogy tudna-e valamilyen fellépőt 

hozni erre a rendezvényre? 

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester kérdezi, hogy mikor lenne pontosan az idősek napja és 

mennyi összeg áll a rendelkezésre? 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy keresni kell rá megfelelő időpontot, javasolja, 

hogy legyen október 17. és a helyszín, itt Homokterenyén az IKSZT-ben. Fellépőről és a 

hangosításról pedig gondoskodjon Gyurcsák Tamás alpolgármester úr. Fellépőnek valami 



olcsóbbat kellene szerezni pl. Bunyós Pityut, vagy operett slágerek előadóit. 

Megvendégelésként pedig egytál ételre gondolt, pl. palócgulyásra. Az időtartam pedig lehetne 

16.00 órától – 19.00 óráig, illetve a kisbusszal most is el tudjuk vinni az IKSZT-be azokat a 

szépkorúakat, akiknek nehezére esik a mozgás. 
 

6.2.) „Roma nap” 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy több helyi lakos kereste meg nem tetszésének 

hangot adva a legutolsó Roma Nemzetiségi Önkormányzat által szervezett zenés rendezvény 

miatt. Az első roma nap még úgy-ahogy lement mindenféle nem tetszés nélkül. Gyurcsák 

Tamás alpolgármester úrnak szóltak a környéken lakók, hogy hangos és torz a zene, mikor lesz 

már vége. A második rendezvény volt a problémásabb, mert megcsúszott a műsor és a roma 

nemzetiségi önkormányzat elnökével kötött megállapodás – miszerint a rendezvénynek 

legkésőbb éjfélkor véget kell érnie – nem lett betartva. Többen jelezték, hogy sokáig tartott, 

nagy volt a hangerő, hangoskodás volt. Majd ezt követően több helyi lakostól is hallotta, hogy 

a roma nemzetiségi önkormányzat már a harmadik zenés rendezvényét szervezi. Itt a lakosok 

nem roma ellenesek, hanem a nyugalmukat féltik. Ebből alakultak ki a problémák, illetve abból, 

hogy ne legyen ilyen sűrűn – egy helyszínen – megrendezve egymás után több ilyen zenés 

rendezvény. Nem arról van szó, hogy egy évben ne lehetne 1-2-szer ilyen rendezvény, hanem 

hogy ne egymás után legyenek megrendezve, szinte alig pár hét különbséggel. Ezek a 

rendezvények belépő díjasak voltak és az önkormányzatnak is jó lett volna, ha profitál belőle. 

Arra gondolt, hogy az önkormányzat éves rendezvénytervében lehetne például szerepelteni és 

az önkormányzat felelős gazdálkodását is szem előtt tartva jó lenne, ha nem ingyen biztosítana 

helyet ennek a helyi önkormányzat. Azt kérem elnök urat, hogy időben tolódjanak el ezek a 

rendezvények egymástól, ne csússzanak ennyire egymásra, mert ez a két rendezvény nagyon 

kis időkülönbséggel került megrendezésre. Illetve többen is jelezték, hogy sok volt az idegen – 

nem helyi lakos, az autók parkoltatása és a zaj is gondot okozott, zavarta az ott lakók nyugalmát. 
 

Csikós Árpád MRNÖ elnöke elmondja, hogy idén decemberben szeretnék a következőt 

megrendezni zárt térben. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy először is szeretné a következő rendezvénytervben 

szerepelteni az ilyen típusú rendezvényeket, tehát legyen betervezve és ne csússzanak 

egymásba ezek a rendezvények és éjfél előtt vagy legkésőbb éjfélkor érjenek véget. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy nem a negatívumokat keresi, ne értse félre az elnök 

úr, de a parkolás katasztrófa volt. Ő meglehetősen közel lakik a rendezvényhez, a családja -  

például a speciális helyzetükből adódóan  - a második rendezvény megrendezésekor már nem 

is aludt otthon. Az lenne a javaslata, hogy Mátraterenye területén több olyan helyszín is van, 

ahol le lehetne bonyolítani az ilyen rendezvényeket és akkor a lakosok is rugalmasabban 

állnának hozzá, ha nem egy helyszínen lennének a rendezvények, hanem szét lennének rakva 

nem csak időpontilag, hanem helyszínileg is. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a tópart nem zárt rész, nem tudja, hogy a 

beléptetést pl. ott hogyan lehetne megoldani. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy Nádújfaluban a művelődési háznál is több helyen 

lehet bemenni, ebből még soha nem volt gond. Többen jelezték neki, hogy sok szemét volt a 



rendezvény helyszínén, igaz ő kiment megnézni, de nem találta szemetesnek. Látta, hogy 

többen is fekete zsákokba szedik a szemetet, másnapra már nem volt szemét a helyszínen. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy neki a színpad előtt jelezték, hogy rengeteg csikk 

van eldobálva, erre panaszkodtak többen is. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnöke elmondja, hogy köszöni az önkormányzatnak, hogy 

megtarthatták mindkét rendezvényüket, amelyen nemhogy verekedés, de egy hangos szó sem 

volt. 12 fős biztonsági szolgálat vizsgálta át a belépőket. A helyi lakosoknak 1000 Ft, a nem 

helyi lakosoknak 2000 Ft volt a belépő. Az első rendezvényükön hét, a másodikon pedig hat 

fellépő volt, mindegyik élőben lépett fel, gitárral, szintetizátorral. A második rendezvényük 

GwM miatt csúszott meg, mert fél 12 után érkezett meg és hozta a saját hangtechnikáját és 

hangtechnikusait, akik az addigi rendszert teljesen átépítették ami a többi fellépőnek megfelet. 

Az első rendezvényüknél még nem gondolták, hogy ilyen problémát fog okozni a parkolás. 

Szeretné megjegyezni, hogy semmilyen problémája nem volt a rendőrségnek sem a 

rendezvénnyel, pedig 20-25 percenként járőröztek, de a helyszínre nem jöttek be, mert látták, 

hogy a biztonsági szolgálat működik. A szemetet pedig este is összeszedték, illetve másnap is. 

Az utolsó fellépőnek pedig kellett kb. 1,5 óra, hogy összepakoljon ezért volt az, hogy hajnali 

fél kettőre ment el az utolsó fellépő is a második rendezvénynél. Ekkor merült fel, hogy az 

esetleges harmadik rendezvényt már zárt térben, december környékén szeretnék megrendezni. 

A parkolásra visszatérve pedig a második rendezvénynél nem volt gond. Azt viszont sérelmezi, 

hogy a helyi polgárőrség ezt a helyi rendezvényt nem voltak képes biztosítani. Hivatalosan 

megkereste őket, mert az első rendezvénynél az volt a problémájuk, hogy hivatalosan nem 

kereste meg őket a roma nemzetiségi önkormányzat. A második rendezvénynél már hivatalosan 

is megkereste a helyi polgárőrséget és úgy is el lett utasítva a biztosítás. Itt már csak arra tud 

gondolni, hogy azért nem akarták biztosítani a rendezvényünket, mert sok a cigány, de ezt 

konkréten nem írták le nekik. Ezen mélységesen fel van háborodva. Ebből kifolyólag a megyei 

és az országos polgárőr szövetségnél is jelezte, hogy szeretne kifejezetten cigány tagokból álló 

polgárőrséget szervezni. Ehhez ezek a szövetségek a támogatásukról biztosítottak. A kisebbségi 

önkormányzat elnökeként elképesztőnek tartja azt, hogy a helyi polgárőrség azzal a 

megjegyzéssel hogy „sok lesz a cigány” nem volt hajlandó biztosítani a rendezvényt. Ezért 

ebben az évben szeretné megszervezni a helyi cigány polgárőrséget. Amikor a nemzetiségi 

önkormányzat valamilyen rendezvényt szervezett vagy táboroztatást végzett vagy segítséget 

nyújtott soha nem tett különbséget cigány és nem cigány emberek között. Ezért a faluért ő 

személy szerint is sok mindent tett, ezért van elkeseredve a helyi polgárőrség elutasításán. 

  

Gyurcsák Tamás alpolgármester elmondja, hogy a polgárőrök önként vállalták ezt a 

feladatot, ezért semmilyen díjazást nem kapnak. Személy szerint ő is több rendezvényt 

szervezett már, sok mindenkivel dolgozott együtt. Nem kötelező feladata ez a polgárőrségnek, 

csak segíthetnek, ha akarnak, ez önként vállalt feladat. Neki is volt olyan rendezvénye, amit 

nem biztosítottak vagy csak a rendezvény meghatározott intervallumában nyújtottak neki 

segítséget. Ezért, ha a polgárőrség azt mondja, hogy nem biztosítja a rendezvényt, akkor lelke 

rajta, nem kötelező elvállalniuk. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnöke elmondja, hogy elsőre a helyi polgárőrség azt mondta, hogy 

azért nem segítenek, mert nem kaptak hivatalos felkérést. A második rendezvénynél hivatalos 

felkérést küldtünk nekik és így lett a nemzetiségi önkormányzat rendezvénye visszautasítva. 



Az is furcsa, hogy felvételét kérte ugyanebbe a polgárőrségbe egy helyi cigány származású 

jelölt, ki is lett kérve az erkölcsi bizonyítványa és mégsem engedték a felvételét. 

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester elmondja, hogy ha van egy új belépő azt meg szokták 

szavaztatni, hogy beléphet-e, elfogadják-e vagy sem. A Nádújfaluért Baráti Egyesületbe is így 

csinálták nem tudja, hogy itt is így működik-e. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy a témával kapcsolatban az MRNÖ elnöke 

facebook bejegyzésével feszültséget gerjesztett. Nagyon sokszor támogatta már a helyi 

önkormányzat a nemzetiségi önkormányzatot. Nem emlékszik, hogy ezt a sok segítséget külön 

kiemelte volna elnök úr facebook bejegyzésében, de ha valami negatív bejegyzést tesz fel, azt 

nem „eldugva” teszi, mint a köszönetet, hanem fél oldalakon keresztül. Azt mondta elnök úr, 

hogy te mindig azon voltál, hogy a roma és nem roma dolgokat összesímítsd. Ezzel a negatív 

bejegyzéseddel pont a széthúzást erősítetted. A facebook hozzászólásokban felháborodsz, ha 

cigányozás van, de a bejegyzésed kommentjeiben sok „paraszt”, „gádzsó”, „paplanszájú” 

kifejezés szerepel és egyszer sem határolódtál el az ilyen megjegyzésektől, nem álltál ki azért, 

hogy ne használjanak ilyen kifejezéseket. 

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester elmondja, hogy ezzel az a gond, hogy az ellentétet 

gerjesztetted elnök úr. 

 

Telek Tamás képviselő elmondja, hogy az összes ilyen hozzászólást, mint pl. a „paplanszájú” 

azokat te elnök úr mind like-oltad, vagy kedvelted. 

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester elmondja, hogy a zene pedig nem egyszerűen hangos volt, 

hanem minősíthetetlenül volt torz. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az ott lakóktól az a visszajelzés jött vissza, hogy 

nagyon hangos volt a zene és sokáig – éjfél utánig szólt, így nem tudtak a környéken lakók 

pihenni. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy nem szeretné, ha széthúzás lenne a faluban. 

Engedtessék már meg, hogy ha nektek nem tetszik, ha valaki „cigányozik” vagy „romázik”, 

akkor nekünk se tetszen, ha valaki „parasztozik”. 

 

Telek Tamás képviselő elmondja, hogy lassan eljutunk oda, hogy a cigányok nagyobb 

rasszisták, mint a nem cigányok. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a facebook nem megfelelő platform arra, hogy 

ezeket a problémákat ott beszéljük meg. 

 

Platty László helyi lakos elmondja, hogy ő is kérte felvételét a helyi polgárőrségbe, még nem 

tag, de látja, hogy kevés a fiatal benne. Nem az a jó megoldás, ha külön cigány és nem cigány 

polgárőrség lenne, mert nem a széthúzást kell erősíteni. Ő is megpróbál majd a helyi 

polgárőrség vezetőjével beszélni erről a problémáról. 

 



Gecse László polgármester elmondja, hogy sokszor félremennek az információk és ne legyen 

széthúzás, hanem egység legyen. Ezt a polgárőr dolgot pedig üljünk le megbeszélni és tegyük 

tisztába. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnöke elmondja, hogy a második rendezvénynél pedig már a hangerőt 

is levették. 

 

Telek Tamás képviselő elmondja, hogy az lenne a jó, ha éjféltől tovább nem tartanának az 

ilyen rendezvények és nem havonta lennének. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az lenne a kérése, hogy ha ilyen merül fel, akkor 

jóval előtte üljünk le beszélni. Esetleg a következő testületi ülésre hívjuk meg a helyi 

polgárőrség vezetőjét és kérjünk tőle beszámolót, úgy, mint amikor a rendőrség szokott 

beszámolni az elmúlt időszakról. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy ezt nem feltétlenül testületi ülésre, hanem egy 

informális megbeszélésen kellene megbeszélni. 

 

Gyurcsák Tamás alpolgármester elmondja, hogy ő sokat rendezett már kisebb-nagyobb 

rendezvényeket, azt sem támogatta mindenki, mégsem írta ki, hogy ki nem támogatta hanem 

azt írta ki, hogy ki támogatta 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök elmondja, hogy nem nevezett meg senkit név szerint, hogy ki 

nem támogatta, csak annyit írt ki, hogy két vállalkozó nem. Olyan is volt, akit meg sem 

kerestett, hanem maga ajánlotta fel a vállalkozó, hogy segít. 

 

 

6.3.) Karácsonyi csomag 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy idén is kellene karácsonyi csomagot adni a helyi 

családoknak. Tavaly kb. 800 csomag volt összeállítva, egy jó pár meg is maradt belőle. Ha idén 

is szeretne a képviselő-testület csomagot ajándékozni, akkor időben be kell szerezni a csomagba 

valókat, illetve a költségét is elő kellene teremteni. Idén elég lenne szerinte 700 csomag is. 

Tavaly 2500 Ft értékben adtunk csomagot, véleménye szerint idén ezt az összeget fel kellene 

emelni 3000 Ft-ra. 

 

6.4.) Közvilágítás korszerűsítése 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy többen kérdezték már tőle, hogy mikor lesz 

kiépítve Jánosakna és Homokterenye településrészek között a közvilágítás. Már márciusban 

volt rá ígéret, hogy a kivitelező megcsinálja, de még csak a kikarózást látta. 

 

 

Más napirend, hozzászólás nem lévén a polgármester 17.55 órakor a képviselő-testület ülését 

bezárja. 

 

 



K.m.f. 
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